
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 1. september 2021 stillet følgende spørgsmål 

nr. 1607 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 1607:  

”Vil ministeren redegøre for hvor lang tid det, ifølge notatet ´Sundhedsstyrelsens ak-

tuelle vurdering af konsekvenserne af sygeplejerskestrejken´ forventedes at tage at 

afvikle efterslæbet på planlagt kirurgi, når nu lovindgrebet stoppede sygeplejerske-

strejken pr. 28. august (uge 34), samt redegøre for, hvor længe regeringen på presse-

møde og i medierne den 25. august lagde til grund for at måtte hastebehandle et lov-

indgreb?” 

 

Svar: 

Det fremgår af Sundhedsstyrelsens vurdering af 25. august 2021, at ”efterslæbet, hvis 
strejken sluttede nu, vil kunne være afviklet om op mod 2 år. I denne vurdering ind-

går, at efterslæbets afvikling vil kunne vare op mod 1–1,5 år, og hertil kommer, at af-

viklingen formentlig først kan påbegyndes omkring nytår pga. dels behovet for afvik-

ling af ferie blandt de strejkende sygeplejersker, dels et muligt ekstra kapacitetspres 

hen over vintermånederne, som det vanligt ses.”  

 

Sundhedsstyrelsens notat af 25. august 2021 har været en del af grundlaget for rege-

ringens beslutning om lovindgreb, jf. også bemærkninger til lovforslaget (Lovforslag 

nr. L 240). For så vidt angår grundlaget for at måtte hastebehandle et lovindgreb, 

henvises til Brev til BEU (Bilag 1 til L 240) samt den skriftlige fremsættelse vedr. lov-

forslaget (Lovforslag nr. L 240). 
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